

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (၅)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်အခါသမယတွင် ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာ

(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်) (၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်)

၁။ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA)ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြသည်မှာ ယနေ့ဆိုလျှင် (၅)နှစ်ပြည့်မြောက်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန်အတွက် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုတို့ကို အခြေခံပြီး တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲ ရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါသဘောတူညီချက်များကို ပြီးစီးအောင်မြင်သည် အထိ မပျက်မကွက် အတူတကွ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် သန္နိဋ္ဌာန်ပြုခဲ့ကြသည့်အတိုင်း NCA လမ်းကြောင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးကို အတူတကွ လျှောက်လှမ်းခဲ့ကြသည်မှာ (၅)နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဟု ဆိုနိုင်ပါ သည်။

ကြခြင်းမှာ ချုပ်ဆိုခဲ့သည့်စာချုပ်ပါ သဘောတူညီချက်များကို ဆက်လက် ဖော်ဆောင်ရန် ထပ်လောင်း၍ ကတိကဝတ်ပြုကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သက်ဆိုင်သူ အားလုံးက တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) အကောင်အထည်ဖော်မှုအပေါ် ခိုင်မာသည့်ယုံကြည်ချက်ဖြင့် တစ်စိတ်တစ်ပမ်း တည်း ရှေ့သို့ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနေသည်ကို သက်သေပြသခြင်း ဖြစ်ပေ သည်။ သို့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကပ်ရောဂါ COVID-19 ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအရ ယခင်နှစ်များနည်းတူ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ လိုက်ရခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ပြီးခဲ့သည့် (၅)နှစ်တာကာလအတွင်း တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) အကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ကြုံခဲ့ရသော အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို အစုအဖွဲ့များအကြား ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး ယင်းစိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်မည့်

သဘောတူညီချက်များ ရယူနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးဟူသည့် ဘုံရည်မှန်း ချက်သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကြား ဝိဝါဒကွဲပြားစရာ မရှိတော့ဘဲ တူညီသော ပြည်ထောင်စုအိမ်ကန်တစ်ခုဖြစ်လာပြီး ယင်းအိမ်ကန်ကို လက်တွေ့ကျကျ အတူတကွ ပုံဖော်ကြရန်အတွက် အဆင့်လိုက်လုပ်ငန်းစဉ် များနှင့် အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သဘောတူညီချက်များ လည်း ရရှိနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ အလားတူ နှစ်ပေါင်းများစွာ မိမိတို့အားလုံး မျှော်လင့်တောင့်တခဲ့ရသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက် ရေးအတွက် ဘုံတူညီသော မျှော်မှန်းချက်များကိုလည်း သဘောတူညီနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ဤသည်မှာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂)ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထအစည်းအဝေးတွင် ချုပ်ဆိုခဲ့သော ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ်၊ အစိတ်အပိုင်း(၃)ပင် ဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

ပန်ကောက်မြို့၊ တိုကျိုမြို့နှင့် စင်ကာပူမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံး သုံးရုံးတို့တွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများ ဆက်လက်ပေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အတွက် ယနေ့တွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများ ဆက်လက်ပေးကြရာ ပန်ကောက်မြို့၊ မြန်မာ သံရုံး၌ မဲဆန္ဒရှင် ၅၂၄ ဦး၊ တိုကျိုမြို့၊ မြန်မာသံရုံး ၌ မဲဆန္ဒရှင် ၅၇ ဦးနှင့် စင်ကာပူမြို့၊ မြန်မာသံရုံး ၌ မဲဆန္ဒရှင် ၁၂၄၃ ဦးတို့ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများ ဆက်လက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေး
ယမန်နေ့တွင် ဒေသဆိုင်ရာစံတော်ချိန် နှင့်အညီ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြသည့် လန်ဒန် မြို့၊ မြန်မာသံရုံးမှ သတင်းပေးပို့ချက်အရ မဲဆန္ဒရှင် ၈၅ ဦး ဆန္ဒမဲများပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာသံရုံးများ၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလာရောက် ပေးသူများအား သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများက ချမှတ်ထားသော ကိုဗစ်ရောဂါ ကာကွယ် တားဆီးရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေး မဲရုံအတွင်းသို့မဝင်မီ ကိုယ်အပူချိန် တိုင်းတာခြင်း၊ လက်သန့်ဆေးရည်များဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ ။



အင်္ဂလန်နိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ လန်ဒန်မြို့၊ မြန်မာသံရုံး၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးကြစဉ်။

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ကိုဗစ်-၁၉ ပေါ့စတစ် (Positive) ပျောက်ကင်းခဲ့သူများနှင့် တွေ့ဆုံခြင်း
စာမျက်နှာ » ၈

Stay at home အစီအစဉ် တွင် အကျုံးဝင်သော ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ လုပ်ငန်းဌာနများမှ အလုပ်သမား၊ ဝန်ထမ်းများအား လူမှုဗဟိုရေး ထောက်ပံ့ငွေများ ဆက်လက်ခွင့်ပြု ထုတ်ပေးလျက်ရှိ
စာမျက်နှာ » ၁၁

KBZ BANK

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

ဆန္ဒမဲပေးရေး ချောမွေ့လုံခြုံအဆင်ပြေ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများ စတင်ကျင်းပ နေပြီဟု ဆိုရမည်။ နိုင်ငံရပ်ခြားတိုင်းပြည်များတွင် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံရုံး၊ အဖွဲ့ရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး များ၏ သတ်မှတ်ထားသည့်နေရာများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကျန်းမာရေး စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကြိုတင်မဲများ စနစ်တကျပေးနေသည်ကို မြင်တွေ့ နေရသည်။

နိုင်ငံရပ်ခြားတိုင်းတစ်ပါးတွင် အခက်အခဲများကြားမှ နိုင်ငံသား တစ်ယောက်၏တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာဖြင့် တလေးတစား ကြိုတင်မဲပေးနေကြ သည့်မှာ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ပြည်လုံးကျွတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရန် ရက်သတ္တ သုံးပတ်ကျော်မျှသာ လိုတော့သည်။ ပြည်ပနိုင်ငံ များရှိ မြန်မာသံရုံးများတွင် ဆန္ဒမဲပေးရန် စာရင်းပေးထားသည့် မြန်မာ နိုင်ငံသားတစ်သိန်းကျော်အနက် ထက်ဝက်ခန့်မှာ ကြိုတင်မဲပေးပေးခဲ့ကြပြီး ကျန်ရှိသော စာရင်းပေးထားသည့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများလည်း ဆက်လက် မဲပေးကြမည်ဖြစ်သည်။ ဘယ်နေ့ရော့၊ ဘယ်အချိန်ရောက်ရောက် နိုင်ငံသား တာဝန်ကျေပွန်စွာထမ်းရွက်ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများသည် နိုင်ငံအတွက် တစ်တပ်တစ်အားဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့နေထိုင်ရာအရပ်မှ ဝေးကွာသောအရပ် ပြည်ပဖြစ်စေ၊ ပြည်တွင်း ဖြစ်စေ ရောက်ရှိနေကြသော မြန်မာနိုင်ငံသားများသည် နိုင်ငံသားတာဝန် ကျေပွန်စေရန်အတွက် ပုံစံ(၁၅)ကိုဖြည့်စွက်၍ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပြီ ဖြစ်သည်။ ပြည်ပတွင် ကြိုတင်မဲပေးပေးနေသလို ပြည်တွင်း၌လည်း ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးစေရန် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပေးနိုင်သောသူများအား မဲပေးခွင့်ရအောင် ပိုင်းဝန်းကူညီပေးရမည် ဖြစ်သည်။ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် မဲဆန္ဒရှင်များ အနေဖြင့် မိမိတို့အမြဲတမ်းနေထိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်သို့ ပြန်လည်ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုလုပ်နိုင်ပါက မိမိတို့ရောက်ရှိနေသောဒေသရှိ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ တွင် ပုံစံ(၁၅)များ ရယူလျှောက်ထား၍ ကြိုတင်မဲပေး ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် တိုင်းပြည်နှင့်လူထုအတွက် စိန်ခေါ်မှု ကြီးတစ်ခုဖြစ်သလို ပြည်သူလူထုအတွက် အခွင့်အရေးတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားချိန်တွင် ရွေးကောက်ပွဲကာလနှင့် တိုက်ဆိုင် နေသဖြင့် ကိုဗစ်ရောဂါစိန်ခေါ်မှု၊ ရွေးကောက်ပွဲစိန်ခေါ်မှုကို စုပေါင်းအင်အား ဖြင့် ကျော်လွှားကြရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ပြည်သူများ၏ နိုင်ငံရေးအသိ နိုးကြားထက်သန်မှု၊ နိုင်ငံတော်၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုတို့ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေး ပိုင်ခွင့်ရှိသည့်ပြည်သူများ မဲပေးပိုင်ခွင့်မဆုံးရှုံးဘဲ ရွေးကောက်ပွဲပွဲပွဲပွဲနှင့်အညီ မဲပေးခွင့်များ ရရှိလာပြီဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အတွက်လည်းအထောက်အကူပြု၊ အသက် ၆၀ ကျော် နိုင်ငံသားများ၏ အခွင့်အရေးကိုလည်း ဖန်တီးပေးနိုင်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များမှာ အားရ ကျေနပ်စရာဖြစ်သည်။

အသက်အရွယ် ကြီးရင့်နေသူများသည် မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း ရှိနေသော်လည်း မဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် မဲမပေးနိုင်ပါက ကြိုတင်မဲ လက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိပြီး အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များ ကြိုတင်မဲပေးရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် Stay at Home သတ်မှတ်ထားသော မြို့နယ်များနှင့် လူဦးရေထူထပ်သောမြို့နယ်များတွင် နေထိုင်သော ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှု လွယ်ကူသည့် အသက် ၆၀ နှင့်အထက်ရှိသူများကို အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့အထိ နေအိမ်တွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ စီစဉ်မှု သည် သက်ကြီးရွယ်အိုများ အဆင်ပြေသည်သာမက ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် လုပ်ငန်းများ ပိုမိုချောမွေ့စေမည်ဖြစ်သည်။

အသက် ၆၀ နှင့်အထက် မဲဆန္ဒရှင်များအား သတ်မှတ်ထားသည့်မြို့နယ် များသာမက ကျန်မြို့နယ်များမှ အသက် ၆၀ နှင့်အထက် မဲဆန္ဒရှင်များ အနေဖြင့်လည်း မဲရုံသို့မလာရောက်နိုင်ပါက သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး တွင် ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအရ မဲရုံသို့ သွားရောက်ရန် အခက်အခဲရှိပါက နေအိမ်တွင် ဆန္ဒမဲပေးရန်ကိုပါ စီစဉ် ထားသည်။ ထို့ကြောင့် ဆန္ဒမဲပေးရေးအပိုင်းတွင် ကော်မရှင်အနေဖြင့် လိုလေသေးမရှိ ဆောင်ရွက်ထားသည်ဟုဆိုနိုင်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများကို အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း သည် မဲရုံများ၌ လူထုလူဝေးဖြစ်မှုကို လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်၍ ပြည်လုံးကျွတ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနေ့၌ ကိုဗစ်ရောဂါကာကွယ်ရေးကို အထောက်အကူ ပြုမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဆန္ဒမဲပေးရေးတွင်လည်း ချောချောမွေ့မွေ့ လုံလုံခြုံခြုံ လွတ်လွတ်လပ်လပ် အဆင်ပြေအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည် ပါကြောင်း။

QR code for Myanmar Digital News. MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

ကန့်ဘလူမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းများ မိုးစပါး၊ ပြောင်း၊ ပဲစင်းငုံနှင့် ဆောင်းနှမ်းများ စိုက်ပျိုးပြီးစီး

ကန့်ဘလူ အောက်တိုဘာ ၁၄ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူ မြို့နယ်အတွင်းရှိ လယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး သမဝါယမ အသင်း ရှစ်သင်း၏ စိုက်ဧက ၂၀၆၁ ဧကပေါ်တွင် မိုးစပါးအဖြစ် ဧရာမင်း နှင့် မနောသုခစပါးမျိုးများကို လည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်း ၄၀ ၏ စိုက် ဧက ၅၅၉၉ ဧကပေါ်တွင် ပြောင်းသီးနှံ ကိုလည်းကောင်း၊ လယ်ယာနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး သမဝါယမ အသင်း ၄၁ သင်း၏ စိုက်ဧက ၂၂၉၁ ဧကပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးသီးနှံဖြစ်သည့် ပဲစင်းငုံ (ငုံးနီ/ငုံးကြား) ကိုလည်း ကောင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမ ဝါယမအသင်း ၁၇ သင်း၏ စိုက်ဧက ၁၆၇၆ ဧကပေါ်တွင် ဆောင်းနှမ်းအဖြစ် ပန်းနှမ်းနှင့် နှမ်းကြီးကိုလည်းကောင်း စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး အောင်မြင်မှု ရာခိုင်နှုန်းအဖြစ် စပါး ၉၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြောင်း ၉၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပဲစင်းငုံ ၉၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆောင်းနှမ်း ၇၈ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဦးမင်းသိမ်း အား ဩစတြေးလားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၅ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်း အား ဩစတြေးလားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်ပြီး ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်



သက်ရှိကမ္ဘာရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့

Table showing ozone layer depletion trends for various countries in Myanmar (2015-2020). Columns include country names (e.g., FMI, MTSH) and numerical values.

Table for 'ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း' (Gold prices, industrial oil prices, and exchange rates). It lists prices for gold, oil, and various foreign currencies.

Advertisement for 'မြောက်' (North) featuring a list of services and contact information. It includes details about various types of services and their locations.

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့်ကျင်းပသည့် ဆဋ္ဌမအကြိမ် မြန်မာ-အီးယူ လူ့အခွင့်အရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် မြန်မာ-အီးယူ လူ့အခွင့်အရေး ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲ၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ယခင်အိုင်ယာလန်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ ဥရောပသမဂ္ဂ၏ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mr. Eamon Gilmore တို့က ပူးတွဲသဘာဝပတ်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြသည်။

တက်ရောက်
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာဘက်မှ အီးယူဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ အီးယူဘက်မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီးယူ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးအကြီးအကဲ Mr. Ranieri Sabatucci၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီတလီသံအမတ်ကြီး Mr. Alessandra Schiavo၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖင်လန် သံအမတ်ကြီး Ms. Riikka Laatu၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ

နှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ သံရုံးအချို့တို့မှ သံတမန်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုကာလ စိန်ခေါ်မှုများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အကြံပေးကော်မရှင်၏ အကြံပြုချက်များ အကောင်အထည်ဖော်မှု တိုးတက်မှု အခြေအနေ၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေး၊ အမျိုးသမီး၊ ကလေး သူငယ်နှင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအခွင့်အရေးများ၊ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခွင့်၊ အမုန်းတရားလှုံ့ဆော်မှုများ ကာကွယ်တားဆီးရေး တို့အပါအဝင် အခြေခံအခွင့်အရေးနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်ရရှိရေး၊ နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စသည့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုနှင့် နိုင်ငံရေးခိုလှုံ့ခွင့် အပါအဝင် လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာတွင် အီးယူ၏ အတွေ့အကြုံများကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် မြန်မာနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂကုန်သွယ်မှုအခွင့်



အရေး စိစစ်လေ့လာရေးအဖွဲ့တို့အကြား စေ့စပ်ညှိနှိုင်းနေမှု အပေါ် တိုးတက်မှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အတွေ့အကြုံနှင့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ (၃၃)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ (၃၃)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ အဖွဲ့ဝင်အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ကြပြီး ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦးက အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရမည့် အကြောင်းအရာများအား တင်ပြရာ အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများက လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဗဟိုလယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက အစိုးရကာလ ငါးနှစ်ခန့်အတွင်း ယခုအစည်းအဝေးအကြိမ်ပါ ထည့်သွင်းတွက်ချက်ပါက (၃၃)ကြိမ်မြောက် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလို ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည်မှာ ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ပေးထားသော စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်



နိုင်ရေးအတွက် ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ထံ ရောက်ရှိနေသော အမှုတွဲများမှ ရွေးထုတ်ပြီး ယခုလို အစည်းအဝေးခေါ်ယူ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်အကျိုးငှာဖြစ်စေ၊ အများပြည်သူအကျိုးငှာဖြစ်စေ နိုင်ငံတော်၏ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သိမ်းယူခဲ့သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် လယ်ယာမြေပိုင်ရှင်တောင်သူများနှင့် မြေရှင်များ နစ်နာမှုမရှိစေရန် လယ်ယာမြေဥပဒေ၊ နည်း

ဥပဒေများနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် လျော်ကြေး၊ နစ်နာကြေးများကို ဆောလျင်စွာပေးလျှော့နိုင်ရေးကိစ္စ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ လယ်မြေအား အခြားနည်းဖြင့် အသုံးပြုခွင့် လျှောက်ထားလာသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ယခင် ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ အစည်းအဝေးများ၌ တင်ပြစိစစ်ဆွေးနွေး ထားရှိခဲ့ပြီးသော လယ်ယာမြေအား အခြားနည်း အသုံးပြုခွင့် ပြုမိန့်မရဘဲ ကြိုတင်အသုံးပြုထားမှုအပေါ် ဒဏ်ကြေးငွေပေးဆောင်ရန် ကိစ္စရပ်နှင့်

ပတ်သက်၍ ပြန်လည်စိစစ်တင်ပြရန် ဆုံးဖြတ်ညွှန်ကြားထားခဲ့မှုကို နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့များက ချမှတ်သင့်သော ဒဏ်ကြေးငွေ အဆိုပြု ပြန်လည်တင်ပြလာမှုကိစ္စရပ်များ ဒဏ်ကြေးငွေ ပမာဏ သင့်လျော်မှု ရှိ၊ မရှိ အတည်ပြု ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ပေးသွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့များက လျော်ကြေးငွေများ တွက်ချက်တင်ပြရာတွင်လည်း ဒဏ်ကြေးငွေပမာဏ နည်းပါးသွားပါက လယ်ယာမြေကို အပြီးတိုင် စွန့်လွှတ်လိုက်ရမည့် တောင်သူလယ်သမားများအတွက် နစ်နာမှုဖြစ်ပွားစေနိုင်ပြီး များပြားသွားပါက ပေးလျော်မည့် လျော်ကြေးငွေမှာ နိုင်ငံတော်၏ ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်သွားနိုင်ကြောင်း၊ ထို့အတွက် တွက်ချက်ရာတွင် စီမံကိန်း မဆောင်ရွက်မီကာလ၊ ယခင်ပေါက်ဈေး၊ ကာလပေါက်ဈေးများ ချိန်ထိုး၍ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်မျှတမှုရှိရန် တွက်ချက်ပေးရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ခွင့်ပြုမိန့်မရရှိမီ လယ်ယာမြေအား အခြားနည်းသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ပေးဆောင်ရမည့် ဒဏ်ကြေးငွေတွက်ချက် သတ်မှတ်ရာတွင်လည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က သတ်မှတ်ထားသည့် မူဝါဒများနှင့်အညီ စိစစ်တွက်ချက်ပေးရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ၊ အများပြည်သူအကျိုးငှာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သိမ်းယူခဲ့သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် မြေယာလျော်ကြေး၊ သီးနှံလျော်ကြေး၊ အဆောက်အအုံ လျော်ကြေးများအတွက် စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သန်းနှစ်ထောင်ကျော် ပေးလျော်ရန် အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကမ္ဘောဇဘဏ်က ဇီးကုန်းမြို့သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ ပေးပို့လှူဒါန်း

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၁၄
ကမ္ဘောဇဘဏ်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေများကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းသို့ အဆက်မပြတ် ပေးပို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယမန်နေ့က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဇီးကုန်းမြို့အထွေထွေရောဂါကု

ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

လှူဒါန်းပွဲတွင် ကမ္ဘောဇဘဏ်(ဇီးကုန်း)ဘဏ်ခွဲမှ လက်ထောက်မန်နေဂျာ ဦးဝင်းအောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ပိုးတွေ့လူနာများနှင့်

၎င်းတို့အား ကုန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနေကြသည့် ဝန်ထမ်းများအတွက် ဆေးရုံသုံး နှာခေါင်းစည်း ၂၀၀၀၊ ခေါင်းစွပ် ၅၀၀၊ လက်အိတ် ၃၀၀၊ မျက်နှာအကာ ၂၀၀၊ လက်သန့်ဆေးရည်ဘူးကြီး ၃၀၀၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံးကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ ၅၀၊ မျက်မှန် ၃၀ နှင့် ဆေးရုံကြီးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေချိန်ကာလ အထွေထွေအသုံးပြုနိုင်ရန် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ တို့ကို ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်နိုင်ဦးနှင့် ဆရာဝန် သူနာပြုများက လက်ခံရယူကြပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။



ကမ္ဘောဇဘဏ်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မဖြစ်ပွားခင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှစတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ငွေကျပ် ၇၇၅၈၆ သိန်းလှူဒါန်းထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုကျော်

စက်တင်ဘာလအတွင်း ပြည်ပသို့ တရားဝင် အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်သူ ၁၉၁ ဦးနှင့် ပြည်တွင်းအလုပ်နေရာ ၁၈၆၄၄ ကျော် ခန့်ထားနိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်သူ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေတိုးပွားစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရေးအတွက် ပြည်ပသို့တရားဝင် စေလွှတ်ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်များ ရှာဖွေပေးခြင်းတို့အား အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလုပ်ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရရှိရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်များရရှိစေရေးနှင့် အလုပ်ရှင်များအတွက်လည်း အလုပ်သမား လုံလောက်စွာခန့်အပ်ထားရှိရန် အလုပ်အကိုင်နှင့် အလုပ်သမားရှာဖွေရေးရုံးများတွင် Labour Exchange Management System ဖြင့် Online မှဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့အား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အလုပ်ရရှိမှုအနေဖြင့် အစိုးရအလုပ်အကိုင် ၅၆၄၄ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက အလုပ်အကိုင် ၁၃၀၀၀ စုစုပေါင်း ၁၈၆၄၄ ဦးကို အလုပ်ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အလုပ်အကိုင်အတွက် စေလွှတ်
အလားစူ စက်တင်ဘာလအတွင်း နိုင်ငံအလိုက် ပြည်ပအလုပ်အကိုင် ရရှိမှုအနေဖြင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ ၆၈ ဦး၊ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ၁၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၉၁ ဦးကို အလုပ်အကိုင်အတွက် စေလွှတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျန်းမာစေရန် သတိပြုသင့်သည့်ညစာ

လူ့ခန္ဓာကိုယ်ရဲ့ ဇီဝယန္တရားတွေအလုပ်လုပ်ပုံကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ သုတေသီတွေက လေ့လာတွေ့ရှိလာခဲ့ကြပါတယ်။ ဇီဝယန္တရားတွေဟာ အံ့ဩစရာကောင်းလောက်အောင် တိတိကျကျ အလုပ်လုပ်ကြတာ တွေ့ရပါတယ်။ နေ့အချိန်တွေမှာ အစားအစာတွေကို ကောင်းစွာ ချေဖျက်ပါတယ်။ ဒါဟာနေ့အချိန်လုပ်ရတဲ့ အလုပ်များစွာထဲက အဓိကအလုပ်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်ရဲ့ ဇီဝယန္တရားဟာ စားလိုက်တဲ့အစာကို စားတဲ့အချိန်ပေါ် လိုက်ပြီး တုံ့ပြန်တာကိုတွေ့ရပါတယ်။ နေ့အချိန် စားသလား၊ ညအချိန်စားသလား စားတဲ့အချိန်ပေါ် မူတည်ပြီး ခန္ဓာကိုယ်အပေါ် ကွဲပြားစွာအကျိုးသက်ရောက်ပါတယ်။ ညပိုင်း နောက်ကျကျစားတတ်ရင် ကိုယ်အလေးချိန် တက်လာနိုင်ပါတယ်။ ညအိပ်ခါနီး ရေခဲမုန့်စားကြည့်ပါလား။ အလေးချိန်တက်လာဖို့ ဖြစ်လာတတ်ပါတယ်။



အချိန်ကို သတိပြုကြဖို့
မော်လီကျူးဇီဝပညာရှင်တွေက စမ်းသပ်ခံကြက်လေးတွေကို အုပ်စုနှစ်စုခွဲပြီး တစ်စုကို တစ်နေ့လုံး ၂၄ နာရီပတ်လုံး အစားအစာပေးပါတယ်။ နောက်တစ်စုကိုတော့ နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအတွင်းသာ အစားအစာပေးပါတယ်။ ဒုတိယအုပ်စုဟာ ကျန်းမာပြီး ပိန်ပိန်ပါးပါး ဖြစ်နေတာတွေ့ရပါတယ်။ ပထမအုပ်စုဝင်ကြက်တွေဟာ ကိုယ်အလေးချိန် တိုးလာတာ၊ သွေးတွင်းအချို့ဓာတ်တွေ များလာတာ တွေ့ရပါတယ်။ သူတို့ကိုလည်း ဒုတိယအုပ်စုလို နေ့အချိန်ပဲ အစားအစာပေးတာတွေ ကိုယ်အလေးချိန်လျော့သွားတာ၊ အချို့ဓာတ်လျော့သွားတာတွေ တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့်အမြဲစားလှတဲ့ ဆီးချို၊ အသည်းအဆီဖုံး စတဲ့ ရောဂါတွေအတွက် လူအများအစားတဲ့အချိန်ကို သတိပြုကြဖို့ ဖြစ်လာပါတယ်။

အစားအစာချင်စိတ်ကို အားပေးတဲ့ဟော်မုန်းတွေ မြင့်တက်လာပြီး ဆာလောင်မှုကို ဟန့်တားတဲ့ ဟော်မုန်းတွေကတော့ လျော့သွားပါတယ်။ သွေးထဲကအချို့ဓာတ်တွေကို ထိန်းထားနိုင်တဲ့ အင်ဆူလင်ဟော်မုန်းရဲ့ စွမ်းအင်ကို ကျဆင်းစေတာ၊ အဆီဓာတ်တွေစုပုံလာစေတာ၊ ဆက်စပ်ပြီး ဆီးချိုရောဂါ၊ အဝလွန်တာတွေဖြစ်လာစေတာ ဖြစ်ပါတယ်။
သင်ကြားမှုနဲ့ မှတ်ဉာဏ်ဆိုင်ရာစွမ်းရည် ကျဆင်း
အဆိုပါ ဇီဝနာရီ နှစ်ခုမှာ အစာနဲ့ပတ်သက်လို့လည်း နေ့နဲ့အချိန်တွေကိုလိုက်ပြီး လူ့ဇီဝယန္တရားက ကွဲပြားစွာ အလုပ်လုပ်တဲ့ အစာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဒုတိယဇီဝနာရီ ဆိုပြီးတော့လည်း ရှိနေနိုင်တာကို ပညာရှင်တွေက သတိပြုမြဲလာကြပါတယ်။ နေ့၊ ညအလင်းရောင်တွေနဲ့ မဆိုင်ဘဲ စားလိုက်တဲ့အစာကို နေ့၊ ညအချိန်တွေနဲ့လိုက်ပြီး

အင်ဆူလင်ဟော်မုန်းတွေ၊ ဖွံ့ဖြိုးပြောင်းလဲလာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အစာချေအင်ဇိုင်းတွေ၊ ဟော်မုန်းတွေဟာ လူတွေနေထိုင် လှုပ်ရှား၊ အနားယူကြတဲ့ စည်းချက်နဲ့အညီ အလုပ်လုပ်ကြ ပါတယ်။ အခုခေတ်မှာတော့ ညပိုင်းမှာ ပိုပြီးလှုပ်ရှား သွားလာကြတယ်။ အစားအစာကြတယ်ဆိုတဲ့ ပုံစံကြောင့် မူလစည်းဝါးနဲ့ မကိုက်ညီတော့တာ တွေ့ရပါတယ်။ အစာ စားလိုက်တာနဲ့အတူ အင်ဆူလင်ဟော်မုန်းတွေ၊ သွေးအတွင်း အချို့ဓာတ်တွေ တက်လာကြပါတယ်။ ညပိုင်း စားရင် ညပိုင်းမှာ တက်နေပါတယ်။ စည်းချက်မကျဘဲ အခုလိုဖြစ်နေခြင်းက ကင်ဆာဖြစ်လာနိုင်မယ့် ဆဲလ်တွေကို လှုံ့ဆော်ပေးလာနိုင်ပါတယ်။

နံနက်စောစောဟာ အလွန်အရေးကြီး
လေ့လာမှုတွေအရ ရင်သားကင်ဆာကုသမှုခံယူအပြီး အသက်ရှင်သန်နေသူတို့မှာ ညအချိန် အနည်းဆုံး ၁၃ နာရီလောက် အစားအစာဘဲနေပါက ကင်ဆာရောဂါ ပြန်ဖြစ်လာမှု သိသာစွာလျော့သွားတာ တွေ့ရပါတယ်။ ညအချိန် အစားအစာခြင်းဟာ အစားရောင်ခြင်းအမျိုးမျိုးထက် အကျိုးရှိနေနိုင်ကြောင်း ယူဆကြပါတယ်။ ညနေ ၆ နာရီ၊ နောက်အကျဆုံး ည ၈ နာရီနောက်ပိုင်း အစားအစာဘဲ နေကြည့်ပါ။ အဲဒီနောက်ပိုင်း ၁၂ နာရီခြားပြီးမှ အစားအစာပါ။ ည ၈ နာရီ ညစာစားထားတယ်ဆိုပါရင် နံနက် ၈ နာရီမှာ နံနက်စာစားပါ။ အစာလမ်းကြောင်းကို ပြည့်ဝစွာ အနားပေးလိုက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ အတော်အကျိုးပြု နိုင်တာ တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။ အရေးကြီးတာက နံနက်စာ ကိုတော့ စားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်အတွက် အာဟာရ ဖြည့်တင်းဖို့ နံနက်စောစောဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ ညစာစားပြီး ၁၂ နာရီမှ ၁၄ နာရီအကြာမှာ မဖြစ်မနေ အစားအစာသင့်ပါတယ်။

ကိုယ်ခန္ဓာအတွက် အပိုအလေးချိန်တွေ မစုလာစေဖို့ အောက်ပါအချက်တွေကို တင်ပြလိုပါတယ်။
၁။ ညနေစာ (သို့မဟုတ်) ညစာကို ညနေ ၆နာရီ-ည ၈ နာရီ နောက်ဆုံးထားစားပါ။ အဲဒါပြီး ၁၂ နာရီ ကြာအောင် အစားအစာပါနဲ့၊ ရေသောက်နိုင်ပါတယ်။
၂။ နံနက်စာကို ရှင်ဘုရင်လိုစား၊ နေ့လယ်စာကို မင်းသားလိုစား၊ ညစာကို သူတောင်းစားလိုစား ဆိုတဲ့ အဆိုရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် နံနက်စာကို ရှင်ဘုရင်စားသလို ကောင်းနိုးရာရာတွေ ဝေဝေ ဆာဆာ စားနိုင်ပါတယ်။ တစ်နေ့တာအာဟာရ အတွက် အင်အားတွေ ဖြည့်တင်းပေးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နေ့လယ်စာကတော့ မင်းသားလို အလှစား ပါလို့ ဆိုပါတယ်။ သို့သော် နေ့လယ်စာကိုလည်း အင်အားအတွက် ပြည့်ပြည့်ဝဝ စားသင့်တယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ညစာကတော့ ပေါ့ပေါ့ပါးပါး ရှိတာလေးနဲ့ တင်းတိမ်ရုံလေးစားပါလို့ ဆိုပါ တယ်။ ညစာကတော့ အရေးကြီးတာပါ။ ညနေ၊

ဒေါက်တာမြင့်သန်း (ညောင်လေးပင်)

ညပိုင်း အချိန်စောစောလေးစားနိုင်လေ ကောင်းလေ ဖြစ်ပါတယ်။
၃။ ညစာစားပြီးတာနဲ့ နံနက်မိုးလင်းတဲ့အထိ ဘာမှ မစားသင့်တော့ပါ။ ရေကိုသာသောက်သင့် ပါတယ်။ အချို့ရည်တွေ၊ အသီးအနှံစတာ တွေလည်း မစားတော့ဘဲ အစာလမ်းကြောင်းကို ၁၂ နာရီလောက် အနားပေးလိုက်ဖို့ပါ။
၄။ သဘာဝစည်းဝါးချက်ဖြစ်တဲ့ ဇီဝနာရီ နှစ်ခုကို ထိန်းထားနိုင်ရေးဟာ ကျန်းမာသက်ရှည်ရေး အတွက် အရေးကြီးတဲ့အချက်ဖြစ်တယ်ဆိုတာ နှလုံးသွင်းဆောင်ရွက်ရပါမယ်။
ရှေးမြန်မာကြီးတွေဟာ တစ်နေ့ကို ၆၅ ကျပ်သား ကနေ ၉၀ ကျပ်သားပဲ စားတယ်လို့ ဖတ်ဖူးပါတယ်။ ချိန်ခွင်နဲ့ချိန်ပြီး တစ်နေ့တာစားစရာကို စားကြတာပါ။ အင်အားအသုံးများသူတွေက ထမင်း၊ အသား၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ အတို့အမြုပ်တွေကို ၉၀ ကျပ်သား လောက် စားကြတယ်။ အစာတစ်ခုနဲ့တစ်ခုကို အနည်းဆုံး အချိန် နှစ်နာရီမှ လေးနာရီခန့်ခြားပြီး စားကြတယ်။ အစာအိမ်နားရအောင်လို့လို့ ဆိုပါတယ်။ အစားအစာရင် လည်း ရေသောက်ဖို့ ရေအတွက်နေရာ ချန်ထားရပါတယ်။ ညစာကိုလည်း အနည်းအကျဉ်းသာ စားကြပါတယ်။ နေ့ဝင်မိုးချုပ်ချိန်ဟာ နားချိန်ဖြစ်ပါပြီ။
မိသားစုတွေ စုဝေးစကားပြောကြ၊ ဘုရားဝတ်ပြု ကြ၊ စောစောအိပ်ရာဝင်ကြပါတယ်။ ရှေးမြန်မာတွေရဲ့ ဘဝနေထိုင်ပုံဟာ ရိုးရှင်းပြီး သဘာဝစည်းချက်နဲ့လည်း ကိုက်ညီပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရောဂါဘယတွေ ကင်းလေ့ ရှိကြပါတယ်။
အိပ်ခန်းအပူချိန်ဟာ မပူ၊ မအေးလွန်းဖြစ်သင့်
ညအချိန်ဟာ နားနေချိန် ဖြစ်ပါတယ်။ ညနေ ၆ နာရီဟာ အထက်မှာတင်ပြခဲ့သလို တစ်နေ့တာအတွက် အစားအစာ နောက်ဆုံးအချိန် ဖြစ်သင့်ပါတယ်။ ည ၇ နာရီကတော့ မိသားစုအတွက်အချိန်ပါ။ မိသားစုဝင်တွေနဲ့ နွေးနွေးထွေးထွေး စကားစမြည်ပြောသင့်တဲ့အချိန် ဖြစ်ပါတယ်။ ည ၈ နာရီမှာတော့ အိမ်တွင်းက မီးအလင်း ရောင်တွေကို လျှော့ထားသင့်ပါပြီ။ မလိုတဲ့ လျှပ်စစ်မီးနဲ့ အသုံးအဆောင်တွေကို ပိတ်ထားသင့်ပါတယ်။ အလားတူပဲ ည ၉ နာရီမှာတော့ အသံတွေကို အနိမ့်ဆုံး ထားသင့်ပါတယ်။ 60Decibels ထက်ကျယ်တဲ့ အသံ (ရိုးရိုးစကားပြောသံထက် ကျယ်တဲ့အသံ) တွေဟာ အာရုံကြောစနစ်ကိုလှုံ့ဆော်တတ်တာမို့ အိပ်စက်ခြင်းကို ထိခိုက်စေနိုင်ပါတယ်။ ညညသာတဲ့ အသံမျိုးတွေ- တရားသံ၊ ငြိမ်ညောင်းတဲ့ ဂီတသံလေးတွေ နားထောင် နိုင်ပါတယ်။ ည ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်လောက်မှာ ရေခဲနွေး လေးနဲ့ ရေချိုးနိုင်ပါတယ်။ ကိုယ်ခန္ဓာသန့်စင်သွားသလို အပူချိန်နွေးနွေးလေးကနေ အပူချိန်အပြင်းအထန် လျော့ကျလာမှုက အိပ်ချင်စိတ်ကို ဖြစ်စေပါတယ်။ အိပ်ခန်းအပူချိန်ဟာ မပူ၊ မအေးလွန်း ဖြစ်သင့်ပါတယ်။ ၁၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်လောက်ဟာ အသင့်တော်ဆုံးလို့ သိရပါတယ်။ ည ၁၀ နာရီမှာတော့ လျှပ်စစ်အသုံးပြုတာ တွေ အားလုံးပိတ်ပစ်ပါ။ အိပ်ခန်းအတွက် အလင်းမရှိဖို့ လေးသားထားပါ။ ဘုရားရှိခိုးတာ၊ အာရုံပြုတာတွေလုပ်ပြီး အေးချမ်းစွာ အိပ်စက်အနားယူရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ညအချိန်ကို ကောင်းစွာအနားပေးခြင်းဖြင့် ကျန်းမာ သက်ရှည်မှုကို များစွာအထောက်အကူပေးနိုင်တာ တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။ အခုလို Stay at Home ကာလမှာ ကိုယ်အလေးချိန်တွေ တက်လာစေဖို့ သတိပြုထိန်းသိမ်း ကြဖို့ လိုပါတယ်။ ညစာကို သတိနဲ့ယှဉ် ချင်ချိန်စားနိုင် ကြစေလိုပါကြောင်းပါခင်ဗျား။ ။

နေ့၊ ည အလင်းရောင်တွေနဲ့မဆိုင်ဘဲ စားလိုက်တဲ့အစာကို နေ့၊ ညအချိန်တွေနဲ့လိုက်ပြီး ကွဲပြားစွာတုံ့ပြန်တတ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၄ နာရီပတ်လုံး အစာကို တစွတ်စွတ် စားနေတတ်သူတွေ၊ ညဘက် အစားအစာများစားတတ်သူတွေမှာ ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါတွေနဲ့ ဆက်စပ်ရုံသာမက သင်ကြားမှုနဲ့ မှတ်ဉာဏ်ဆိုင်ရာ စွမ်းရည် တွေ ကျဆင်းသွားတာတွေ့ရ။

rhythm) လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ညအချိန် အမှောင်ကျလာ ချိန်မှာ နေ့အချိန်လို အလင်းရောင်တွေ၊ မီးအလင်းရောင် တောက်တောက်ပပတွေ၊ တီဗွီ၊ ကွန်ပျူတာဖန်သားတွေကို အချိန်ကြာကြာထိတွေ့မိရင် ဇီဝနာရီနှစ်ခုမှ ထိခိုက် သွားတတ်ပါတယ်။ ဒါကစပြီး ကျန်းမာရေးထိခိုက် စေနိုင်တဲ့ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးတွေ ရင်ဆိုင်လာရ စေနိုင်ပါတယ်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက လူပေါင်း ၆၃၄၅၁၁ ဦးကို လေ့လာရာမှာ အိပ်ချိန်လျော့နည်းသူတွေမှာ ကိုယ်အလေးချိန်တိုးလာပြီး ဝမ်းဗိုက်နာကျင်စွမ်းရည် တွေ့ရပါတယ်။ ညဘက် ကောင်းစွာအိပ်မပျော်ခဲ့ရင်

ကွဲပြားစွာတုံ့ပြန်တတ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၄ နာရီပတ်လုံး အစာကို တစွတ်စွတ်စားနေတတ်သူတွေ၊ ညဘက် အစား များစားစားတတ်သူတွေမှာ ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါတွေနဲ့ ဆက်စပ်ရုံသာမက သင်ကြားမှုနဲ့ မှတ်ဉာဏ်ဆိုင်ရာစွမ်းရည်တွေ ကျဆင်းသွားတာ တွေ့ရ ပါတယ်။
လူသားတွေ ဆင့်ကဲဖွံ့ဖြိုးလာမှုသဘာဝအရ နေ့အချိန်တွေဟာ အစာရှာဖွေ စားသောက်ကြရတာဖြစ်ပြီး ညအချိန်မှာတော့ အစားအစားဘဲ နားနေအိပ်စက် အနားယူ ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစည်းဝါးချက်အတိုင်း ကိုယ်တွင်း

Reference - You are when you eat..Reader's Digest January 2017.

COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ပဟိုက်မတီသို့ အလှူငွေများ လှူဒါန်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က အလှူငွေများပေးအပ်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး လက်ခံရယူစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းက အလှူငွေများပေးအပ်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး လက်ခံရယူစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်က အလှူငွေများပေးအပ်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး လက်ခံရယူစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
 Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ အလှူငွေပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့မွန်လွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်တို့က လှူဒါန်းရသည့် အကြောင်းရင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြောင်းလဲလျက်ရှိသော ရောဂါပိုး၏ သဘာဝသဘာဝ၊ ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုပုံစံ၊ မိမိတို့တွင်ရှိသော အရင်း အမြစ် အခြေအနေစသည့် အခြေအနေအရပ်ရပ်တို့ကို အမြဲဆန်းစစ် သုံးသပ်ကာ လုပ်ငန်းနည်းဗျူဟာများကို မွမ်းမံပြောင်းလဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု ဒုတိယလှိုင်းနောက်တွင်လည်း ထိရောက်သော ကာကွယ်ဆေး ထွက်ပေါ်လာသည့် အချိန်မတိုင်မီကာလအထိ

ကူးစက်မှုလှိုင်းငယ်များရှိနိုင်သဖြင့် ရောဂါကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို အထူး အလေးထားလိုက်နာကြရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ သေဆုံးလူနာများ၏ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးနှင့် သွေးကြောရောဂါ၊ ကျောက်ကပ်ရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါ စသည့် နာတာရှည်ရောဂါ ရှိသူများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ်တွင်နေထိုင်ချိန်တွင်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အပြင်ထွက်ရသည့် တစ်အိမ်တည်းနေသူများထံမှ ရောဂါကူးစက်နိုင်ပါကြောင်း၊

သို့ဖြစ်၍ နာတာရှည်ရောဂါရှိသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအနေဖြင့် တစ်အိမ်တည်းနေထိုင်သူများနှင့် ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊ သီးခြားစားသောက် ခြင်းနှင့် အိပ်စက်ခြင်းတို့ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ သော လှူဒါန်းမှုများသည် ဝန်ကြီးဌာန၏ ဆေးရုံများ၌ အထူးကြပ်မတ်ကုသ ဆောင်ရွက်မှုများ၊ အောက်ဆီဂျင်ပိုက်လိုင်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းပြုလုပ်ရာ၌ လည်းကောင်း၊ အခြားသော ဆေးရုံပိုင်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြှင့်တင်မှုများအတွက် လည်းကောင်း အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် ရေရှည်ကာလအတွက်လည်း များစွာ အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးနှင့်ဇနီး မိသားစု၊ မြန်မာမီးရထား၊ စီးပွားရေးရာဌာနနှင့် သွားလာပို့ဆောင် ရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၂၆၅၅၃၀၀၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၃၅၃၀၀၀၀၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းများက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၄၂ သိန်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ လှိုင်ကော်တက္ကသိုလ် မိသားစုက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၃၂၀၀၀၊ တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်မိသားစုက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၃၀၀၅၀၀၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်မိသားစုက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၇၄၅၅၀၀၊ ဦးထင်ကျော်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (တောင်ကြီး) နှင့်ဇနီး ဒေါ်နန်းမေ့၊ သားသမီးမြေးတစ်စုက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ ဦးသက်ရှည်-ဒေါ်မြင့်မြင့်သူ မိသားစု၊ (FMI City)၊ လှိုင်သာယာက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတို့ကို လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ဝင်းတို့က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ သတင်းစဉ်

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်ရောဂါကင်းစင်သွားသည့် အသက် ၁၀၀ အရွယ်ရှိ အဘွားဒေါ်သိန်းခင်အား ဆေးဝါးများနှင့် အာဟာရအစာများ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄ နယ် ဖော့ကန်ရပ်ကွက် ရဲဘော်(၁) သည့် အသက် ၁၀၀ အရွယ် အဘွား
 ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့ လမ်းနေ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့ ဒေါ်သိန်းခင်မှာ ရောဂါပိုးကင်းစင်သွား



၍ နေအိမ်တွင် ခုနစ်ရက် Home Quarantine နေခဲ့ပြီး မြို့နယ် ကိုဗစ် ကော်မတီ၏ နာယကများဖြစ်သော ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်ဦး၊ အမှတ် (၂) တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝေဖြိုးဟန်နှင့် ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းအောင်တို့က ယနေ့မွန်လွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် အဘွား ဒေါ်သိန်းခင်အား ဂါရဝပြုကန်တော့ ကြကာ ကိုဗစ်ရောဂါကို ခုခံအနိုင်ယူခဲ့ ခြင်းအပေါ် ဝမ်းသာပီတိသတင်း မေးမြန်းခဲ့ကြသည်။

အဘွားက ပြန်လည်၍ ဆုပေးစကားပြောပြီး တာဝန်ရှိသူများက ကျန်းမာရေး အထောက်အကူပြု ဆေးဝါးများ၊ စားသောက်ဖွယ် အာဟာရများ လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ညဏ်ဟိန်း



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ U Pay Technology Co.,Ltd. က နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄
 ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင် သံကြားတို့အတွက် U Pay Technology Co.,Ltd. က ရောဂါ ကာကွယ်ရေးသုံး နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား-ရန်ကုန်၌ ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ U Pay Technology Co.,Ltd. မှ Xintao Liu (Chief Executive Officer) က လှူဒါန်းရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် နှာခေါင်းစည်း ၂၀၀၀ နှင့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအတွက် နှာခေါင်းစည်း ၂၀၀၀ စုစုပေါင်း နှာခေါင်းစည်း ၄၀၀၀ တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးမျိုးမြင့်အောင်က လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။

ညဏ်ဟိန်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
 ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ စ၍ အပတ်စဉ် အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် ကြာသပတေးနေ့များ တွင် ညနေ ၆ နာရီခွဲ မှ ည ၇ နာရီ အထိ မြန်မာ့ အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသ လျက်ရှိသည်။

အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် ညနေတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုး အကြံပြုအားဖြည့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအဖွဲ့ဝင် ကျန်းမာရေးပညာရှင်ကြီးများနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုး အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဝင် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ဗဟို) ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာထင်အောင်စော၊ ကိုဗစ်-၁၉

ကုသရေးဌာန၊ ရန်ကုန် (ဖောင်ကြီး) ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာကိုကိုနိုင်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး (ရောဂါ နှိမ်နင်းရေး) ဒေါက်တာစည်သူအောင်တို့က ပြည်သူများ သိရှိလိုသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မေးခွန်းများအပေါ် ပြန်လည်ဖြေကြားချက်များကို ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးများ ဝယ်ယူရန် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသို့ ကန်ဒေါ်လာ ၁၂ ဘီလီယံ မတည်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ် အတည်ပြု

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၄
ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရန်၊ စမ်းသပ်မှုနှင့် ကုသမှုပြုလုပ်ရန် အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂ ဘီလီယံ မတည်ရန် အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုငွေကြေးထောက်ပံ့မှုသည် ကမ္ဘာ့ပြည်သူ့သန်း ၁၀၀၀ အတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးရောင်းအစီအမံအား ပံ့ပိုးကူညီရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားသည်။ ယခုငွေကြေးက ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကပ်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရန် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လမှစ၍ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသို့ ကူညီမည့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု (WBG)၏ ဒေါ်လာ ၁၆၀ ဘီလီယံတန် စီမံကိန်း၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သည်။

ယခုကဲ့သို့ ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုက သုတေသနနှင့် ဆေးဝါးလုပ်ငန်းကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသလို ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်း၍ ထိရောက်မှုရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ရရှိရန်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်က ဖော်ပြသည်။

“ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတွေက နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက်တွေနဲ့

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီး ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးတွေ ထိထိရောက်ရောက်အသုံးပြုရေး ပြင်ဆင်မှုပြုလုပ်နိုင်ဖို့ ငွေကြေးနဲ့ နည်းပညာအကူအညီ ပံ့ပိုးပေးမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ထုတ်ပြန်ချက်က ဆိုသည်။ ဘေးအန္တရာယ်ကင်း၍ ထိရောက်မှုရှိသော ကာကွယ်ဆေးများရရှိရေးနှင့် ခိုင်မာသော ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်တို့ကို ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို ပြောင်းစေပြီး စီးပွားရေးကျဆင်းမှု ကြုံတွေ့နေရသော နိုင်ငံများ၏ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုဥက္ကဋ္ဌ ဒေးဗစ်မောပက်စ်က ထုတ်ပြန်ချက်အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုငွေကြေးထောက်ပံ့မှုက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုနှင့် ကုသမှုပြုလုပ်ရာတွင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများကို အကူအညီပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကာကွယ်ဆေးများ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်မည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုမဟာဏကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်စေနိုင်မည်ဟု ထုတ်ပြန်ချက်က ဆိုသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



ပြည်ပမှ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၂၇၀ ကျော် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဝယ်ယူ

ဂျကာတာ အောက်တိုဘာ ၁၄
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ၂၇၀ သန်းကျော်ပေးပို့မည့် ကတိကဝတ်များ ရရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်အကုန်တွင် ဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၃၀ အဆင့်သို့ ရရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား အစိုးရက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးများကို တရုတ်ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Cansino၊ Sinovac နှင့် Sinopharm တို့မှ ထုတ်လုပ်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ စီးပွားရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်ရေးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တုံ့ပြန်ရေးအဖွဲ့ကို ဦးစီးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး အဲလ်နိုဂါဟာတာတိုက ပြောသည်။

အိတ်ရီဆေးဝါးကုမ္ပဏီ Astra Zeneca ထံမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေသန်း ၁၀၀ ဝယ်ယူရန် အစိုးရက ဆောင်ရွက်နေကြောင်း အဲလ်နိုဂါဟာတာတိုက ပြောသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ဒီလအကုန်မှာ သဘောတူညီချက်ရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ဒါမှမဟုတ် ဒေါ်လာသန်း ၂၅၀ ခန့် လက်ငင်းပေးချေမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ ရတ်နိုမာဆူဒီ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တီရပ်အေကတိပထရန်တို့နှင့် နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ ဝန်ကြီး အဲရစ်သိုဟိတို့မှာ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရန် ပြည်ပသို့ သွားရောက်လျက်ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ ပြည်ပမှ ဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ဆေးများ ဝယ်ယူမှုအပြင် အစိုးရနှင့် ပြည်တွင်းဆေးကုမ္ပဏီ PT Bio Farma တို့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

ကျန်းမာရေးလုပ်သားများ၊ ဆေးဘက်အကူများ၊ တပ်မတော်သားများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေး ဦးစားပေးထိုးပေးမည်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

ကိုးကား-သည့်ဂျကာတာပို့စ် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဒေသတွင်း လွတ်လပ်စွာ သွားလာနိုင်ရန် လမ်းညွှန်ချက်အချို့ ပြန်လည်သတ်မှတ်

လူဇင်ဘတ် အောက်တိုဘာ ၁၄
ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီးရှိ နိုင်ငံသားများအား ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသောကာလအတွင်း ဒေသတွင်း လွတ်လပ်စွာသွားလာနိုင်ရန် လမ်းညွှန်ချက်အသစ်အချို့ကို ယမန်နေ့က ပြန်လည်သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လူဇင်ဘတ်မြို့တွင် ကျင်းပသော ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ဝင် ၂၇ နိုင်ငံက ၎င်းတို့၏နိုင်ငံများရှိ အလုပ်သမားများနှင့် နိုင်ငံသားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အသွားအလာကန့်သတ်မှုစည်းမျဉ်းများ ဖြေလျှော့ရေးတို့ကို သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့သည်။

နယ်စပ်ဝတ်ထား
ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် မတ်လအတွင်းက ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ယူနိုက်တက် ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများ၏ နယ်စပ်ဒေသများအား ပိတ်ထားခဲ့သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ကနဦးက ရှန်ဂိုဟေသဘောတူညီချက်အရ ဥရောပသမဂ္ဂဒေသအတွင်း ဗီစီမာလီအိတ်ဘ် ခရီးသွားလာနိုင်သည်။

ထို့အပြင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ဒေသတွင်း အစိမ်းရောင်အဆင့် သတ်မှတ်ထားသော ဒေသများအတွင်း ခရီးသွားလာခွင့်ပြုရန် သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အစိုးရများအနေဖြင့် အနီရောင်နှင့် လိမ္မော်ရောင်အဆင့် သတ်မှတ်ထားသောဒေသများမှ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများသို့ ရောက်ရှိလာသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးစေခြင်းနှင့် သီးခြားခြားခြားနေထိုင်ခြင်းတို့ကဲ့သို့သော ကန့်သတ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်
“ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဟာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နေ့စဉ်လူနေမှုဘဝတွေကို ကမောက်ကမဖြစ်စေပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတွေက နိုင်ငံသားတွေအနေနဲ့ အသွားအလာကန့်သတ်မှုတွေချမှတ်ထားတာကြောင့် အလုပ်သွားဖို့၊ ကျောင်းသွားဖို့နဲ့ ဆွေမျိုးတွေဆီ အလည်သွားဖို့ အခက်အခဲရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ခရီးသွားလာခွင့်ကို အဟန့်အတားဖြစ်စေမယ့်အရေးတွေကို ဖြေရှင်းဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံသားတွေကို ခရီးသွားလာမှုမပြုမီ သိထားသင့်တဲ့ အချက်အလက်တွေကို မျှဝေကြားမျှဝေဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဥရောပဒေသဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံဝန်ကြီး မိုက်ကယ်ရော့စ်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ဥရောပသမဂ္ဂက ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံသို့ ကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၃၅ သန်း ထောက်ပံ့

ဖနော့ပင် အောက်တိုဘာ ၁၄
ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါအလွန်ကာလတွင် ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ဥရောပသမဂ္ဂက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၃၅ သန်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း ဥရောပသမဂ္ဂ၏ ယနေ့ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်၌ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးစီစဉ်သော ကျောင်းပြန်တက်ရေးအစီအစဉ်တွင် ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (ယူနိုဆက်)မှ ပါဝင်ပံ့ပိုးထားပြီး ကျောင်းသားများ၊ မိဘများ၊ ဆရာများနှင့်ကျောင်းဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုလျော့ချရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများကို ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းအချက်အလက် မျှဝေရန်ဆောင်ရွက်

ယခုအစီအစဉ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်အထိ ဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိပြီး ကျောင်းကျန်းမာရေးအတွက်သာမက ကလေးငယ်များအား ကျန်းမာသန့်ရှင်းသောသဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်တတ်စေရန် တန်ဖိုးရှိသော သတင်းအချက်အလက်များကို မျှဝေပေးသွားရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ကျောင်းသားများအတွက် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို လည်း နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ မူလတန်းနှင့်နေ့ကလေးထိန်းကျောင်း ၁၁၅၀၀ ကို ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံအတွင်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် အခက်အခဲရှိနေချိန်မှာ ဥရောပသမဂ္ဂက ကျောင်းတွေပြန်ဖွင့်နိုင်အောင်

ပံ့ပိုးပေးတာကို ကြိုဆိုပါတယ်။ ယခုအကူအညီရရှိခဲ့တာကြောင့် ကလေးတွေအနေနဲ့ ပညာဆက်လက်သင်ကြားရန် အထောက်အကူရရှိခဲ့ပါတယ်။ ယခုကဲ့သို့ ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့တို့မှ ငွေကြေးထောက်ပံ့ခဲ့သဖြင့် ကျောင်းသားတွေအနေနဲ့ ပံ့ပိုးမှုရှိတဲ့ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာပတ်ဝန်းကျင်မှာ ပညာသင်ကြားခွင့်ရရှိခဲ့ပါတယ်” ကမ္ဘာ့ဒီးယားပညာရေး၊ လူငယ်နှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဟန်ချူနရန်က ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး ကာမန်မိုရိုနိုကလည်း ပညာသင်ကြားရေးသည် အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကကျသောအချက်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှ ဌာနကော်မရှင်လှယ် ဖိုရိုဖိုရိုဇီက ကလည်း ကြုံတွေ့ရသော အခက်အခဲတိုင်းသည် နိုင်ငံတိုးတက်ရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများကိုပင် ယူဆောင်လာလေ့ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ညီညွတ်စွာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးကို အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၈၃ ဦး ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ဒီးယားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ပွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ





အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်



ရွေးကောက်ပွဲများသည် -

- ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံဖြစ်သည်။
- ဒီမိုကရေစီရှင်သန်စေရေး၏ ရေသောက်မြစ် ဖြစ်သည်။
- ဒီမိုကရေစီဖြစ်ထွန်းရေး၏ ပင်စည်ပင်မ ဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန်

၂၅
ရက်သာ

လိုတော့သည်။

○ ဗန်ကောက်မှ စနစ်တကျ လက်သန့်စေခြင်း၊ တစ်ခါသုံးလက်အိတ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများ ပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို စနစ်တကျစီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မဲဆန္ဒရှင်များကလည်း မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့်အတိုင်း လိုက်နာကာ စနစ် တကျ ဆန္ဒမဲများ ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သို့ပါ၍ ယနေ့ မြန်မာသံရုံး သုံးရုံး၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများ လာရောက်ပေးခဲ့ကြသူ မဲဆန္ဒရှင် စုစုပေါင်း ၁၈၂၄ ဦးနှင့် ယမန်နေ့တွင် ဒေသဆိုင်ရာစံတော်ချိန်နှင့်အညီ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလာရောက်ပေးခဲ့ကြသူ မဲဆန္ဒရှင် ၈၅ ဦး ရှိသဖြင့် မဲဆန္ဒရှင် စုစုပေါင်း ၁၉၀၉ ဦး ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဂျပန်နိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ တိုကျိုမြို့၊ မြန်မာသံရုံး၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးကြစဉ်။



အင်္ဂလန်နိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ လန်ဒန်မြို့၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးကြစဉ်။



ဧည့်သည်နိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြစဉ်။



စင်ကာပူနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြစဉ်။



ပြည်ပနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ စနစ်တကျ လာရောက်ပေးကြစဉ်။

အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၈၈၈ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၄ - ၁၀ - ၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၁၃-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၄-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲ နမူနာ စုစုပေါင်း(၉၆၅၆)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၈၈၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁၄-၁၀ -၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ

Table with 3 columns: စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း, စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း, ပိုးတွေ့ လူနာသစ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၁၄-၁၀ -၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ

Table with 3 columns: စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း, အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း), ယခုအထိ စုစုပေါင်း

- Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက် ရှိပြီး အဆိုပါ စစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

Table with 5 columns: စဉ်, နိုင်ငံအမည်, ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ, ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ, ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

Table with 5 columns: စဉ်, နိုင်ငံအမည်, ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ, ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ, ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ

ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် သင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄ နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီ ရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတွင် စာချုပ်သက်တမ်းကျော်လွန်၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ရန် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသော JSM International Ltd., မှ မြန်မာသင်္ဘောသား ၁၄၅ ဦးအား ဆိုးလ်မြို့ မြန်မာသံရုံး နှင့် ၎င်းတို့ကုမ္ပဏီမှ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေကြောင်း(MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ည ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက် ရှိခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် အိုမန်၊ ဘာရိန်း၊ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာ နိုင်ငံသားများအား ရီယာဒ်မြို့ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် (၁၀)ကြိမ်မြောက် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ ရာ ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြ သည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်တွင် ဘာရိန်းမှ လေးဦး၊ ကာတာမှ ခုနစ်ဦး၊ အိုမန်မှ ခုနစ်ဦး၊ ယူအေအီးမှ ၈၄ ဦး၊ ဗြိတိန်မှ နှစ်ဦး၊ သီရိလင်္ကာမှ ခြောက်ဦး၊ နော်ဝေမှ နှစ်ဦး၊ အီတလီမှ သုံးဦး၊ တောင်အာဖရိကမှ ခြောက်ဦး၊ ဩစတြီးယားမှ တစ်ဦး၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်မှ တစ်ဦး၊ ရုရှားမှ



လေးဦး၊ ပြင်သစ်မှ သုံးဦး၊ ယူအေအီးနှင့် ကာတာမှ မြန်မာ သင်္ဘောသား ၃၅ ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၆၅ ဦး လိုက်ပါခဲ့ကြသည်။ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေး ၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးရေး၊ သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့်နေရာ/ သတ်မှတ်ဟိုတယ် များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့မှ သက်ဆိုင်ရာ အခန်း ကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသား အဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြဝတီမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာ ၁၁ ဦး ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရ

မြဝတီ အောက်တိုဘာ ၁၄ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြု လူနာ ၁၁ ဦး ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရခဲ့ကြောင်း မြဝတီ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာအောင်ထံမှ သိရသည်။ “မြဝတီမြို့နယ်မှာ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာ ၂၈ ဦးရှိပါတယ်။ ၂၇ ဦးကတော့ NHL ရဲ့ အတည်ပြုချက်ရရှိပြီး တစ်ဦးက တော့ NHL အဖြေ စောင့်ဆိုင်းဆဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီ ၂၈ ဦးအနေ နဲ့ ပြောမယ်ဆိုရင် မူလက ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရတဲ့သူ သုံးဦး၊ အခု ဆင်းတာ ၁၁ ဦး၊ သေဆုံး တစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၅ ဦးပေါ့။ အဲဒီတော့ ကျန်တဲ့ ၁၃ ဦးကိုတော့ မြဝတီဆေးရုံကြီးရယ်၊ သယ်နဲ့ညီနောင်ဆေးရုံရယ်မှာ စောင့်ရှောက်ကုသမှုတွေ လုပ်ပေးနေပါတယ်” ဟု မြဝတီခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာအောင်က ပြောသည်။ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရသူများမှာ မြဝတီဆေးရုံကြီးမှ ကိုးဦး၊ သယ်နဲ့ညီနောင်ဆေးရုံမှ နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၁ ဦးဖြစ်ပြီး အသွားအလာကန့်သတ်ထားရန် စီစဉ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

ဘယ်သူမဆို ရောဂါရှိနိုင်တယ်ဆိုပြီး သတိနဲ့ကြည့်

တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက်ကနေ ဘယ်သူမဆို ရောဂါရှိနိုင်တယ်ဆိုတဲ့ အမြင်နဲ့တွေ့မြင်ရမှာပဲ။ ဒီလိုပြောခြင်းဟာ သံသယမျက်စိနဲ့ ကြည့်ဖို့မဟုတ်ပါဘူး။ သတိနဲ့ ကြည့်ဖို့ဆိုလိုတာပါ။ အခုဆိုရင် ပိုပြီးတော့ ဒီရောဂါကို ကာကွယ်ဖို့အတွက် ဘာလုပ်ရမလဲဆိုတာမြင်လာပါတယ်။ မြင်လာတဲ့တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ပိုပြီးတော့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်စရာတွေဟာလည်း တွေ့လာရတာပေါ့။ ဥပမာဆိုရင် ကုန်တင်ကားတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ ကျွန်ုပ်တို့မှာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေ သတ်မှတ်ဖို့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေကြားမှာ သဘောတူညီမှုတွေယူဖို့ လိုလာပြီဆိုတာကို သတိပြုမိပါတယ်။ တစ်နေရာကနေ တစ်နေရာသွားတဲ့အခါကျတော့ တစ်နေရာကနေ တစ်နေရာသွားတဲ့ ကုန်တင်ယာဉ်တွေကို မောင်းတဲ့ယာဉ်မောင်းတွေနဲ့ ယာဉ်မောင်းအဖော်တွေနဲ့ အဲဒီကနေတစ်ဆင့် ရောဂါကူးမှာကို အများကလည်း ကြောက်ကြတယ်။ ကူးတာလည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီလိုစမ်းသပ်လိုက်တဲ့အခါမှာ တချို့တွေက ရောဂါပိုးရှိနေတယ်ဆိုတာကို တွေ့ရပါတယ်။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၄-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၅:၀၀)နာရီ

၁။ (၁၃-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၁၂၃) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	မရမ်းကုန်း	၁၁၅
		မင်္ဂလာဒုံ	၁၀၃
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၁၀၂
		လမ်းမတော်	၇၀
		သန်လျင်	၃၄
		ဆိပ်ကြီးခရိုင်တို	၃၁
		ဒလ	၃၁
		အင်းစိန်	၂၇
		လှိုင်သာယာ	၂၇
		ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၂၇
		တိုက်ကြီး	၂၃
		လှိုင်	၂၂
		ကြည့်မြင်တိုင်	၂၁
		ဒဂုံ	၂၁
		မှော်ဘီ	၂၁
		တောင်ဥက္ကလာပ	၂၀
		သာကေတ	၁၈
		သယ်နိုးကျွန်း	၁၈
		တာမွေ	၁၇
		ရန်ကင်း	၁၅
		ဒေါပုံ	၁၃
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၁၂
		ဗိုလ်တထောင်	၁၂
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၁၁
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၁၁
		ရွှေပြည်သာ	၁၁
အလုံ	၉		
ဗဟန်း	၉		
စမ်းချောင်း	၈		
ပန်းဘဲတန်း	၈		
လသာ	၈		
ဒဂုံဆိပ်ကမ်း	၈		
လှည်းကူး	၈		
ကမာရွတ်	၇		
ပုဇွန်တောင်	၅		
ထန်းတပင်	၄		
ကွမ်းခြံကုန်း	၃		
ကျောက်တံတား	၂		

၂။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	သုံးခွ	၁
		ခရမ်း	၁
		ကော့မှူး	၁
		စုစုပေါင်း	၉၁၅
		ကျောက်တံခါး	၁၇
		ဝေါ	၁၀
		တောင်ငူ	၈
		ဒိုက်ဦး	၈
		မင်းလှ	၇
		ပဲခူး	၅
အုတ်မိုး	၁		
ကျောက်ကြီး	၁		
စုစုပေါင်း	၅၇		
၃။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	ကျောက်ဝန်းတောင်	၁၃
		သာစည်	၈
		တောင်သာ	၇
		ရမည်းသင်း	၇
		အမရပူရ	၆
		ချမ်းအေးသာစံ	၃
		မိတ္ထီလာ	၃
		ပြည်ကြီးတံခွန်	၃
		အောင်မြေသာစံ	၂
		နွားတိုက်ကြီး	၂
ပုသိမ်ကြီး	၂		
ပြင်ဦးလွင်	၂		
သပိတ်ကျင်း	၂		
စုစုပေါင်း	၆၀		
၄။	မွန်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင်	၂
		သတုံ	၁
စုစုပေါင်း	၃		
၅။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	မြိုင်	၂
		သရက်	၂
		အောင်လံ	၁
		ချောက်	၁
		မကွေး	၁
		မင်းဘူး	၁
စလင်း	၁		
စုစုပေါင်း	၉		
၆။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ခနုဖြူ	၂
		ကျောင်းကုန်း	၂
		မြောင်းမြ	၂
		ပုသိမ်	၁
		အိမ်မဲ	၁

၇။	ရခိုင်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင်ကျွန်း	၁
		လေးဖျက်နာ	၁
		ကျိုက်လတ်	၁
		ဝါးခယ်မ	၁
		စုစုပေါင်း	၁၂
၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	စစ်တွေ	၁၀
		ရသေ့တောင်	၆
		ကျောက်တော်	၄
		ကျောက်ဖြူ	၄
		အမ်း	၄
		မောင်တော	၂
		ပွ	၂
မြောက်ဦး	၂		
စုစုပေါင်း	၃၄		
၉။	ကရင်ပြည်နယ်	ရွှေဘို	၃
		ကနီ	၂
		ဖုံရွာ	၁
စုစုပေါင်း	၆		
၁၀။	နေပြည်တော်	မြဝတီ	၄
		လှိုင်ဘွဲ့	၁
စုစုပေါင်း	၅		
၁၁။	ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)	ပုဗ္ဗသီရိ	၄
		လယ်ဇေး	၁
		ပျဉ်းမနား	၁
စုစုပေါင်း	၇		
၁၂။	ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)	မူဆယ်	၁
		ကျောက်မဲ	၁
စုစုပေါင်း	၂		
၁၃။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ထားဝယ်	၇
		မြိတ်	၃
စုစုပေါင်း	၁၀		
(၁၃-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း			(၁,၁၂၃) ဦး

မှတ်ချက်။ (၁၃-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ (၁၁၂၃) ဦးတွင် အနံ့မရရှိသူ (၁၁၆) ဦး ပါရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျ လက်ဆေးဖို့

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၌ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
 နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း မြေလမ်း ကိုးမိုင်၊ ကျောက်ချောလမ်း ခုနစ်မိုင်၊ ကွန်ကရစ်တံတားအရှည် ပေ ၃၀ တစ်စင်း၊ Box Culvert ၁၉ စင်း၊ ရေပြန်နှစ်စင်းနှင့် ဦးစီးဌာနတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံးခုတို့အား ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကျပ် ၁၄၆၂ ဒသမ ၁၇၅ သိန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းများအနက် အထက်ဗန်းငှား-မော်ဟန်လမ်း ငါးမိုင်အနက် နှစ်မိုင် ကျောက်ခင်းခြင်းနှင့် ယင်းလမ်းပေါ်တွင် Box Culvert ငါးစင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း တို့မှာ သတ်မှတ်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းအားလုံး သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းများအတိုင်း ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ယင်းကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း၊ တံတားနှင့် Box Culvert များကို တည်ဆောက်ပေးခြင်း ကြောင့် အထက်ဗန်းငှားကျေးရွာနှင့် မော်ဟန်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများသည် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းဖြင့် ကွတ်ခိုင်၊ ကောင်းခါး၊ တာမိုးညိုမြို့များသို့ လွယ်ကူစွာ သွားလာနိုင်ပြီး နယ်စပ်ဒေသများတွင်နေထိုင်သည့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ဟင်္သာတမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းသားများသို့ စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးများ ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့

ဟင်္သာတ အောက်တိုဘာ ၁၄
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်နှင့် စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေစေရန် အတွက် သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၁၅ ဦး၊ မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစုမှ အမှုဆောင်/ဝန်ထမ်း ၂၁ ဦးနှင့် အခြေခံသမဝါယမအသင်း မှ ဝန်ထမ်းရှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၄၄ ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၄ သိန်း ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် မြို့နယ်အဆင့် သမဝါယမအသင်းစား ငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေပေးဆပ်မှု စွမ်းဆောင်ရည်ဆုရရှိသော အခြေခံသမဝါယမအသင်း မြောက်သင်းအား ဆုငွေကျပ် ၅၂၀၀၀ ချီးမြှင့်ခြင်း၊ (၁၃)ကြိမ်မြောက် EXIM Bank ချေးငွေလုပ်ငန်း အသုံး စရိတ်ငွေကျပ် ၂၇၈ ဒသမ ၆၆ သိန်းကို အခြေခံသမဝါယမအသင်း ၁၄၇ သင်းသို့ စရိတ်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အခြေခံသမဝါယမအသင်း ၇၆ သင်းရှိ အသင်းသား ၅၆၀၁ ဦး၏ စုဆောင်းငွေကျပ် ၁၂၇၇၇ ဒသမ ၃၄ သိန်းပေါ်တွင် စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးငွေကျပ် ၉၅၈ ဒသမ ၃၀ သိန်း ထုတ်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်ရှိ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးရုံး၊ ငါးလုပ်ငန်းစခန်းနှင့် သုတေသနအင်းတို့အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စဉ့်ကူး အောက်တိုဘာ ၁၄
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်ညိုတို့သည် ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးဌာန မှူး ဦးခင်မောင်ထွန်းနှင့်အတူ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် အတွင်းရှိ စဉ့်ကူးမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးရုံး၊ ရေနံသာငါးလုပ်ငန်းစခန်းနှင့် စကျင်ကန်တွင်း သုတေသန အင်းတို့အား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထို့သို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် ဦးစီးဌာနမှူး ဦးစောဝဏ္ဏက ခရိုင်အတွင်း ငါးလုပ်ငန်း ကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး

ဌာနမှူး ဦးစော်ခိုင်နှင့် ငါးလုပ်ငန်းစခန်းတာဝန်ခံ ဦးအေးလွင်တို့က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ စကျင် ကန်တွင်း သုတေသနအင်းတွင် သုတေသနဆောင်ရွက် နေသည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးမှူးက ငါးသယ်ဇာတများ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ငါးရိက္ခာများ တိုးတက်ရေး၊ ငါးစားသုံးမှုဖူလုံစေရေးတို့အတွက် ဌာန အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင်း သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပို့မှုကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း

အောက်ပါနည်းလမ်းများကို အကြံပြုအပ်ပါသည်။

- မိမိလိုသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို လွယ်ကူစွာရရှိနိုင်ရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- မိမိလိုသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- မိမိလိုသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- မိမိလိုသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။

မိမိသည် သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပို့မှုပြုနိုင်ခြင်း မည်သို့ သိနိုင်သနည်း။

- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။

သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပို့မှုက သင့်ကို မည်သို့ ထိခိုက်သနည်း။

- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။
- သတင်းအချက်အလက်အချက်အလက်များကို အသေးစား အချက်အလက် ဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကို အသုံးပြုပါ။

မြပေးဖို့ တစ်လ တစ်လ လိုတော့ ဘူး ချစ်မရဲ့...

နောင်လူ ခြားက ရှင် မြေးတွေ မပေးနေ တာ မြင် ဂတမ်းနော်

နား ငြိုး ဖန်တက် မိတွေ ပေးနေ တာ ဘာ နား ဂါ ခရုဇီးပါ...

ငါတို့လည်း ဒီမှာ နားပါး တဂါ မိပေး ခြပါ ခို့ကွာ...

မြပေးဖို့ နာ တွက် ကျန်း ဖန်တော် နော် နော် နော် မူပါ... ကံကွာ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်ရီ အသက်(၇၈)နှစ်

Miraco Marine Service မှ ဒေသခံကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးသိန်း-ဒေါ်စောစန္ဒာ၊ ဒေါ်စောသီတာ၊ ဦးဇော်ဝင်း အောင်- ဒေါ်မိုးမိုးတို့၏ မိခင်ကြီး ကျွန်တော်၊ ကျွန်မတို့ လေးစားရပါသော အန်တီဒေါ်ခင်ရီ အသက်(၇၈)နှစ်သည် (၁၁-၁၀-၂၀၂၀)တနင်္ဂနွေနေ့ နံနက်(၃:၃၅)နာရီတွင် ဘဝ တစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းသွားခြင်းအတွက် မိသားစုများနှင့် အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။

ဦးပန်းညွန့် ဦးတိုးကြည်၊ ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း၊ ဦးထိန်ဝင်း၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမောင်မောင်သွင် မိတ္ထီလာ အသက်(၇၇)နှစ် ဖောင်ကြီး သူရ(၇) သင်တန်းဆင်း

ဦးမောင်မောင်သွင်သည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဂျပန်ဆေးရုံကြီး၌ ၁၂-၁၀-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်း သူငယ်ချင်းကောင်းရာသုဂတိရောက်ပါစေ။ သူရ(၇)ဖောင်ကြီး သင်တန်းဆင်းရဲအရာရှိနှင့် မိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးအောင်သာလတ် TT International Co.,Ltd အသက် (၆၅)နှစ်

ဒေါ်လှလှရည်၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးအောင်သာလတ် အသက် (၆၅)နှစ်သည် ၁၂-၁၀-၂၀၂၀ ရက်တွင် ဘဝတစ်ပါး သို့ ပြောင်းရွှေ့ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ မြန်မာနိုင်ငံရေထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူများနှင့် ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MPEA)

Myanmar National Harbour Engineering Co.,Ltd

ကုမ္ပဏီစာရင်းအပြီးသတ်ဖျက်သိမ်းနိုင်ရန်အတွက် နောက်ဆုံးအစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားချက်

မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၅၇(က)အရ ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းများကို အပြီးသတ်ဖျက်သိမ်းနိုင်ရန်အတွက် နောက်ဆုံးအစည်းအဝေးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၅)ရက်နေ့၊ နံနက် (၁၀:၀၀) နာရီတွင် Zone A-03-03, Golden City Business Center, ရန်ကင်းလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသဖြင့် အစုရှင်များအားလုံး တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

Liquidator U Myo The Tun Myanmar National Harbour Engineering Co.,Ltd Ph:09-795517564

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးအောင်သန့် အသက်(၉၂)နှစ် သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)

အမျိုးသားစာပေဆု၊ စာပေဗိမာန်စာပေဆု၊ ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေစာပေဆုရှင် ဒေါ်သီတာသန့် (MD, New Link Marketing Ltd.)၏ကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး ဦးအောင်သန့် အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၁၃-၁၀-၂၀၂၀ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီ တွင် ၉၆ ပါးရောဂါဖြင့် နေအိမ်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးစိုးမိုးသူ-ဒေါ်ဝင်းဝင်းတင့် Management & Staff of City Holdings Limited (Group of Companies)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်ရီ အသက် (၇၈)နှစ်

Miraco Marine Service မှ ဒေသခံကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးသိန်း- ဒေါ်စောစန္ဒာတို့၏မိခင် ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ခင်ရီ အသက်(၇၈) နှစ်သည် (၁၁-၁၀-၂၀၂၀)ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် (၃:၃၅) နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ (အထူး) ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်းနှင့် ကောင်းမွန်အေးငြိမ်းသော ဘုံဘဝသို့ ရောက်ရှိခံစားနိုင်ပါစေရန် ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

Miraco Marine Service မိသားစု

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

(၁၅/၂၀၂၀-၂၀၂၁)

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ရေနံတူးဖော်/ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း သုံးပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းမှ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

စဉ် တင်ဒါအမှတ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် မှတ်ချက် (က) DMP/L-002(20-21)CAP A 205 Rotary Table Complete Set (2)Nos Ks (Retender)

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ (ဘဏ္ဍာရေးဌာန) နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါကြော်ငြာ အား ဝန်ကြီးဌာနဝက်ဆိုက် (www.moee.gov.mm) တွင်လည်း ကြော်ငြာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို (၁၃-၁၁-၂၀၂၀) ရက် ၁၂:၀၀ နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ ပစ္စည်းစီမံဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်သို့ (လူကိုယ်တိုင်)လာရောက်ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၀၆

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ မြိုင်သာယာ(၃) ရပ်ကွက်နေ (ဦးတင်ရွှေ)-ဒေါ်ခင်ကြည်တို့၏သား ကိုအောင်ကျော်နိုင်(၁၂/ ကတန(နိုင်)၀၇၆၇၃၈)သည် မိသားစုအား အကြိမ်ကြိမ်စိစစ်ဆန်းရဲအောင် ပြုလုပ်ပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝအားလုံး တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။ မေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။ ဒေါ်ခင်ကြည်

သစ်ခွဲသား ဝယ်လိုပါသည်

သစ်ယာ၊ အင်ကြင်းခွဲသား ပြည်တွင်းသုံး စာရွက်စာတမ်း ဖြင့် ဝယ်လိုပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၃၀၀၉၀၀၊ ၀၉-၄၀၀၉၀၃၀၀

တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းကန်ထရိုက်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်ခရိုင်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်

မော်လမြိုင်မြို့နယ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးမှုအထောက်အပံ့ရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

Table with 2 columns: Item description and details. Includes items like 'လုပ်ငန်းအပ်နှံသည့်ဌာန', 'တာဝန်ခံအရာရှိ', 'တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းဖော်ပြချက်', 'တည်ဆောက်မည့်နေရာ', 'အရည်အသွေးစံချိန်စံညွှန်းများ', 'ဝယ်ယူမှုနည်းလမ်း', 'အရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက်များ', 'တင်ဒါစာရွက်စာတမ်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး', 'ဝယ်ယူနိုင်မည့်နေရာ', 'တင်ဒါစာရွက်စာတမ်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး', 'ဝယ်ယူနိုင်မည့်အချိန်', 'တင်ဒါစာရွက်စာတမ်းကျသင့်ငွေ', 'တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ', 'တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် သတ်မှတ်ထားသော နောက်ဆုံးအချိန်'

ဒေါ်ခင်သီတာလင်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၇၅၅၅၆၆ မော်လမြိုင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်။

သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းပြေ၏

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ချုပ်ဆိုခြင်း (၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်)
(၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်)

ချစ်ခင်လေးစားအပ်ပါသော ပြည်ထောင်စုဖွဲ့တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများ ခင်ဗျား-
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့သည် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထင်ကရမှတ်တိုင်ဖြစ်သည့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည့် (၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဖြစ်ပါသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA ၌ ပါဝင်ကြသူများ၊ စာချုပ်ကြီးလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် ကူညီအားပေးကြသူများ၊ NCA စာချုပ်ကြီး လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ဖြစ်မြောက်အောင် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအသိသက်သေများ၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ ရဟန်းရှင်လူပုဂ္ဂိုလ်များအပေါင်း ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းတို့နှင့် ပြည့်စုံပြီး တိုင်းပြည်၏ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးကို ဆတက်ထမ်းပိုး

ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဦးစွာဆန္ဒပြုနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြ ပြီး ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် နှစ်ပေါင်းများစွာ ရပ်တည်နေထိုင်ခဲ့ရာမှ ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် နယ်ချဲ့တို့၏ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရပါသည်။ နယ်ချဲ့များသည် လွတ်လပ်ရေးပေးရအောင် သွေးခွဲအုပ်ချုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ လွတ်လပ်ရေးပေးရမည့်အခါ တွင်လည်း ခွဲထွက်ရေးလှုပ်ရှားမှုများ၊ ဆူပူမှုများနှင့် လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းမှုများဖြစ် စေရန်အတွက် ဖန်တီးပေးထားခဲ့သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း ဝါဒစွဲ၊ ဂိုဏ်းဂဏစွဲများကြောင့် အရောင်အသွေးစုံသည့် ရောင်စုံသောင်းကျန်းမှုကြီးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်မှာ ယနေ့အထိ နှစ် ၇၀ ကျော်ကြာမျှ ကြာမြင့်ခဲ့ပါသည်။ အစိုးရအဆက်ဆက်က ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှုချုပ်ငြိမ်းရေး နှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသော်လည်း အခြေအနေအမျိုးမျိုးကြောင့် မအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ *

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ၏ NCA (၅)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းအား MRTV မှ ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် က တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲ ရေးသဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) လက်မှတ် ရေးထိုးခြင်း (၅)နှစ်မြောက်အထိမ်းအမှတ် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းအား မြန်မာ့ရုပ်မြင် သံကြား(MRTV)မှ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် ည ၈ နာရီ ပြည်တွင်းသတင်းတွင် ထည့်သွင်း ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ နှင့် ကမန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ တို့၏ ပြည်သူများသို့ စည်းရုံးဟောပြောချက်များကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယိုတို့မှ ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်လွှင့်သွားမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ နှင့် ကမန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ တို့၏ ပြည်သူများသို့ စည်းရုံးဟောပြောချက်များကို အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် ည ၇ နာရီတွင် မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)၊ လွှတ်တော်ရုပ်သံလိုင်း၊ မြန်မာ့အသံရေဒီယိုနှင့် MRTV Facebook Page တို့မှ ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ် သည်။ သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာ့အေးဗုဒ္ဓသာသနာ့ဆေးရုံအား ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဆေးရုံအဖြစ် ပြင်ဆင်နေ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄ ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေရှိ ဗုဒ္ဓသာသနာ့ ဆေးရုံကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် ICU, HDU ကုသဆောင်များအဖြစ် ယနေ့တွင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းအိမ်ရာသစ်နှစ်လုံးဖြစ်သည့် ၄ ခန်းတွဲ ၄ ထပ် အဆောက်အအုံနှင့် ၆ ခန်းတွဲ ၄ ထပ် အဆောက်အအုံတို့အား ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန သံဃာ့ဆေးရုံ အဖြစ် ပြင်ဆင်မွမ်းမံခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများလည်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ဗုဒ္ဓသာသနာ့ဆေးရုံ၌ ICU ၈ ခုတင်၊ HDU ၃၆ ခုတင် စုစုပေါင်း

၄၄ ခုတင်ထားရှိပြီး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ် နှစ်လုံးအတွင်း သံဃာတော် ၁၅၂ ပါးထားရှိကာ စုစုပေါင်း သံဃာတော် ၁၉၆ ပါးတို့အား ကိုဗစ် ရောဂါကုသခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကမ္ဘာ့အေးဗုဒ္ဓသာသနာ့ဆေးရုံအား ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဆေးရုံ အဖြစ် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အဖြစ်များလာသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအား အစွမ်းကုန် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ကုသရေး ဆေးရုံများကိုလည်း တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မောင်



ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ကျန်းမာစေရန် သတိပြုသင့်သည့် ညစာ
စာမျက်နှာ » ၆

ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးများ ဝယ်ယူရန် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသို့ ကန်ဒေါ်လာ ၁၂ ဘီလီယံမတည်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ် အတည်ပြု
စာမျက်နှာ » ၁၂

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဘယ်လ်ဆုရရှိသူများနှင့် စွမ်းဆောင်မှုများ
စာမျက်နှာ » ၁၃

အာဆီယံ ဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဧပြီ ၁၁ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ကပ်ရောဂါအခြေ အနေကြောင့် ယခုနှစ်အတွင်းကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည့် ပြိုင်ပွဲများအားလုံးဖျက်သိမ်းခဲ့ရပြီး အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံအများစုတွင်လည်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ဆက်လက် မြင့်တက်နေသောကြောင့် လာမည့်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် ပြိုင်ပွဲများအနက် အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ မည့်ရက်ကိုသာ အတည်ပြုနိုင်သေးပြီး ကျန်ပြိုင်ပွဲများနှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိသေးပေ။ ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ လာမည့်နှစ်သို့ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့သည့် အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဧပြီ ၁၁ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် အာဆီယံဒေသတွင်းမှ လက်ရွေးစင်အသင်းများ၊ လူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်း များမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အာဆီယံအဆင့်ပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ စခန်းဝင်လေ့ကျင့်မှုကိုလည်း ကာလရှည်ရပ်နားထားရသည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်